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یادداشت

»آدم ها توی قاب من نمی میرند« 
منتشر شد

کت��اب »آدم ها توی قاب م��ن نمی میرند« 
ش��امل خاطراتی درباره زندگی ش��هید سعید 
جان بزرگی از س��وی انتش��ارات روایت فتح به 
چاپ رسید. به گزارش تسنیم، پانزدهمین جلد 
از مجموعه »از چشم های« انتشارات روایت فتح، 
روایت زندگی ش��هید سعید جان بزرگی از دید 
خانواده و دوستان و نزدیکان او است که بتازگی 
به چاپ رسیده است. اعظم پشت مشهدی این 
کتاب را در 184 صفحه به نگارش درآورده است. 
در بخش��ی از کتاب می خوانیم: »هنوز حرفش 
توی گوشم هست: »دوربین من باعث می شه تا 
مردمی که توی دوردست ها زندگی می کنند، به 
مردانی فکر کنند که سال های جوونی خودشون 
رو دس��تخوش ش��عله های نبرد سنگین زرهی 
کردند. من به این باور رسیدم که آدم های توی 
قاب من هرگ��ز نمی میرند و من ب��ه آنها عمر 
جاودان می بخشم.« دوست نداشت بیشتر از 40 
سال عمر کند. زیاد درباره مرگ و توشه آخرت 
حرف می زدیم. همیشه می گفت: »دلم می خواد 
قبل 40 س��ال شهید بش��م یا برم! اگه فقط یه 
روز از 40 س��الگی ام بگذره و زنده باشم وحشت 
تمام وجودمو می گیره صادق.« هنوز 37 سالش 
پر نشده بود که جواب معامله اش با خدا را گرفت 
و شهید شد. یک جمله معروف داشت که خیلی 
دوستش داشتم، هیچ کس بدون تلاش به زیارت 
آفتاب نخواهد رفت«. انتشارات روایت فتح کتاب 
»آدم ها توی قاب من نمی میرند« را در شمارگان 
1100 نسخه و با قیمت 10 هزار تومان منتشر و 

روانه بازار کتاب کرد.

درویش و افخمی 
در هیأت داوران فیلم100

جشنواره بین المللی فیلم های 100 ثانیه ای 
ب��ه همت ح��وزه هنری انقلاب اس��لامی طی 
روزهای 4 تا 6 اسفندماه در تهران و در پردیس 
س��ینمایی آزادی برگزار می ش��ود.  به گزارش 
ف��ارس، هی��ات داوران یازدهمین جش��نواره 
بین المللی فیلم ه��ای 100 ثانی��ه ای معرفی 
شدند. احمدرضا درویش، بهروز افخمی، هادی 
مقدم دوس��ت، حبیب احمدزاده و محمدرضا 
خردمندان داوران این جشنواره هستند. برپایه 
این خبر، 141 اثر به 2 بخش اصلی )مس��ابقه 
ملی( و مس��یر تجربه شامل 106 اثر در بخش 
اصلی و 35 اثر در بخش مسیر تجربه به بخش 
مس��ابقه یازدهمین جشنواره بین المللی فیلم 
100 ثانیه ای راه یافتند. این آثار از میان 1179 
اثر در بخش اصلی و 565 اثر در بخش مس��یر 
تجربه انتخاب ش��دند. گفتنی است جشنواره 
بین الملل��ی فیلم ه��ای 100 ثانیه ای به همت 
حوزه هنری انقلاب اس��لامی و به دبیری علی 
قربانی طی روزهای 4 تا 6 اسفندماه در تهران 

و در پردیس سینمایی آزادی برگزار می شود.

داستان خوانی در روز جهانی داستان
موسسه شهرستان ادب در روز جهانی داستان 
قرار داس��تان خوانی برگزار می کن��د. به گزارش 
فارس، س��ومین قرار داستان خوانی »روز جهانی 
داس��تان« با حضور جمعی از داستان نویس��ان 
کش��ور در شهرس��تان ادب برگزار می شود. در 
این نشست که روز 26 بهمن در شهرستان ادب 
دایر می ش��ود، میهمانانی چون مجید قیصری، 
حبیب احمدزاده، محمدرضا ش��رفی خبوشان، 
یاسین حجازی و نفیسه مرشدزاده داستان خوانی 
می کنن��د. همچنین فیلم مس��تند »اقتباس از 
داستان کوتاه« )مشت در نمای درشت( با حضور 
حس��ن حبیب زاده، کارگردان این اثر به نمایش 
گذاشته می شود. علاقه مندان به شرکت در این 
مراسم می توانند به موسسه شهرستان ادب واقع 
در خیابان دکتر شریعتی، بالاتر از تقاطع طالقانی، 

شماره 168، طبقه 4 مراجعه کنند.

علی سرتیپی: 3 فیلم نامزد اکران 
نوروزی هستند

مدیرعامل ش��رکت فیلمیران 
با اش��اره به اینک��ه 3 فیلم به 
عن��وان نامزد اک��ران نوروزی 
دارند، تاکید کرد هنوز تصمیم 
نهای��ی را برای اینک��ه کدام 
فیلم اکران شود نگرفته ایم. به گزارش مهر، علی 
سرتیپی، مدیرعامل شرکت »فیلمیران« با اشاره 
به اکران نوروزی در سال 96 گفت: شرکت پخش 
فیلمیران از بین 12 فیلم نام��زد اکران نوروزی 
پخش 3 فیلم س��ینمایی »یک روز بخصوص« 
به کارگردانی همایون اسعدیان، »رگ خواب« به 
کارگردانی حمید نعمت الله و »بدون تاریخ بدون 
امضا« به کارگردان��ی وحید جلیلوند را برعهده 
گرفته است. وی ادامه داد: در حال حاضر درباره 
اینک��ه از بین این 3 اثر کدام برای اکران نوروزی 
معرفی شود هیچ تصمیمی نگرفته ایم. سرتیپی 
در پایان گفت: تا قبل از دوشنبه هفته آینده دوم 
اسفند ماه، قراردادهای اکران با سینماها بسته و 
مشخص می شود چند فیلم از این 3 فیلم برای 

اکران نوروزی آماده می شود.

فرهادی و »سینمای اشتباهی«!
محمدحس�ین نظ�ری: »دیوانه« عق��ل ندارد، 
قبول! اما تصدیق بفرمایید گاهی »چشم« هم 
برای فهمیدن کافی اس��ت. عجالتا من و شما 
که عاقلیم، اگر چند نفر دس��ت ما را بگیرند و 
ببرند یک جایی و نش��ان مان بدهند که »مرغ 
فلان همسایه مثلا جوجه اردک زشت است«، 
ما باور نمی کنیم؟ بالاغیرتا باور که کردیم، برای 
همسایه بغلی مان تعریف نمی کنیم؟ فردا روزی 
به همس��ایه بینوا بی حرمتی نمی کنیم؟ و در 
کوچه و خیابان که ببینیمش روی نمی گردانیم؟ 
 ای بدبخت آن همسایه که مرغش از همه غاز تر 
اس��ت! القصه؛ آن چند نف��ری که عرض کردم 
دس��ت م��ردم را می گیرند و می برند و نش��ان 
می دهند، خیلی کار درستند. خوب بلدند چطور 
به جای سفید، سیاه را نشان دهند که نه سیخ 
بسوزد و نه »کباب«. از جمله اش همین »اصغر 
فرهادی« خودمان است، یا شاید »خودشان«! 
چنان که گویی یک لحظه در این کشور زندگی 
نکرده، یک س��طل رنگ »مش��کی متالیک« 
برداشته و بدون توجه به صغرا و کبرا همینطور 
بی وقفه دارد سیاه می کند و نشان می دهد. نه 
همس��ایه ها را، من و شما را دارد رنگ می کند. 
اسمش را هم می گذارد سینمای »اجتماعی« 
و با این س��ینمای به اصط��لاح اجتماعی دارد 
مملکتی را به دنیا می شناساند. پیش نماز دگم 
مسجدی را نشان می دهد که جان انسان برایش 
دون از مسائل شرعی و احکام دینی است. گاهی 
ه��م به بهانه »الی« امیر را با مش��ت و لگد به 
جان سپیده می اندازد که مثلا آن قلدر وحشی، 
م��رد ایرانی اس��ت و این توس��ری خور ناچیز 
ه��م زن ایرانی! و ایران هم به غایت کش��وری 
است خشونت طلب که اساسا اینگونه بار آمده 
اس��ت. اما کاش ماجرا به همینجا ختم می شد 
و نمی رس��ید به جایی که »س��یمین« گفت 
نمی خواهم دخت��رم در یک جامعه »دروغگو« 
بماند و بزرگ شود و نمی رسید به »جدایی نادر 
از س��یمین«!  تبریک آقای کارگردان! اسکار را 
گرفتید اما به قیمت »جدایی«. به قیمت جدایی 
از آنچ��ه برای��ش یقه می درید و س��ینه  چاک 
می کنید. به قیمت جدایی از »مردم« و جدایی 
از »وطن«. باری! شما که این همه دوربین روی 
دس��ت بلدید چرا یک بار هم از اضطراب های 
28 م��رداد نمی گویی��د؟ و از بگیر و ببند های 
15 خ��رداد 42؟ چ��را از بهش��تی و مطهری 
حرف��ی نمی زنی��د و از طالقانی و ش��ریعتی؟ 
مگر داریم از »حس��ن باق��ری« قهرمان تر و از 
»والفج��ر« و »مرص��اد« مظلوم ت��ر؟ در میان 
خرده روایت های عاشقانه تان، چرا پایان داستان 
عاش��قی »چمران« را باز نمی گذارید؟ شما که 
طرفدار مردم هس��تید چرا یک بار هم داستان 
»حاج قاسم« و بچه هایش را نمی نویسید؟ آقای 
فرهادی! چرا اینطور عزت و شرف ایرانی را بر باد 
می دهید؟ چرا از ایرانی فقر و فلاکتش را نشان 
عالم می دهید؟ چرا با لباس سینمای اجتماعی 
آدرس اش��تباهی به دنیا می دهید؟ آهان! حالا 
درست ش��د؛ »سینمای اشتباهی«! گیریم که 
رئیس جدید کاخ سفید »مجنون« و بقیه دنیا 
»عاقل«؛ مگر شما و دوستان تان کم از خشونت، 
تحجر، فقر و بی غیرت��ی »ایران« گفتید؟ مگر 
کم گذاشتید در مخدوش کردن چهره دین و 
ک��م به عقاید ملت اهانت کردید؟ و حالا با این 
کارنامه وزین ت��ان، جهت خالی نبودن عریضه 
ژست »وطن دوستی« گرفته اید و در محکومیت 
»ترامپ« سخن می سرایید. اوباما عوضی، ترامپ 
از اوباما هم عوضی تر! سلمنا! حکم ترامپ را هم 
همه می دانیم که از کینه اس��لام است؛ آن هم 
درس��ت اما بیا انصاف را هم وسط بگذاریم که 
مگر نه این اس��ت که خود ش��ما منورالفکران 
مدعی هستید هنر اسباب شناساندن فرهنگ 
و ویژگی های مردمان دیار اس��ت! خب، جناب 
فرهادی آنچه را که تو معرفی کردی از ایران آیا 
غیر از ایران عقب مانده دروغگوی خشونت طلب 
اس��ت؟! گیریم حت��ی ترامپ نب��ود هر کس 
دیگری! باز نمی توانست بگوید به استناد همانچه 
که کارگردان معروف تان از خودتان روایت کرده 
ش��ما خطرناک هستید؟! و البته امروز تصدیق 
بفرمایید که خلاف آمد عادت، آمریکا نرفتن به 
صرفه تر از رفتن است. با این نامه ای که نوشتید 
احتمالا مظلوم تر به نظر خواهید رسید و اسکار 
را برای »فروشنده« در دسترس تر خواهد کرد! 
نه برای فیلم بودنش، بلکه برای فروش غیرت 
»عماد« که منتهی الیهش یک س��یلی است. 
برای فروش »حرمت« پیرمرد نحیفی که آخر 
عمری یک گرسنه جنسی است و برای فروش 
»چادر« یک زن متحجر که حاضر نمی شود در 
تاکسی کنار یک مرد بنشیند و صدالبته به خاطر 
آنکه امروز در آمریکا جامعه رسانه ای و سینمایی 
ضد ترامپ اس��ت و چه مانوری بهتر از اینکه با 
یک تیر 2 نشان بزنند و با انتخاب فروشنده هم 
دوباره ایرانی را به مس��لخ ببرند و هم ترامپ را 
زیر فشار بگیرند! بر خلاف شما آقای کارگردان، 
ما همانطور که به ایرانی بودن خویش می بالیم، 
به موفقیت هر ایرانی نیز افتخار می کنیم و برای 
اسکار گرفتن یا نگرفتن شما ناراحت نیستیم. 
همه ناراحتی و تاس��ف ما این است که چطور 

شما از آن »ارتفاع« به »پست« افتادید!

گ�روه فرهن�گ و هن�ر:  در حال��ی ک��ه 
هنوز انتق��ادات و اعتراضات به جش��نواره 
س��ی وپنجم فیلم فجر ش��نیده می شود و 
کارگردان��ان صاحب نام س��ینمای ایران و 
منتقدان نقص های این دوره از جش��نواره 
را خاطرنشان می کنند، مس��ؤولان ارشاد 
معتقدند جشنواره خوبی را برگزار کرده اند. 
به گزارش »وطن ام��روز« نقدهایی که به 
جشنواره از سوی کارگردانان مطرح می شود 
هم مانند خود جش��نواره سی وپنجم فیلم 
فجر بی سابقه است. به تازگی مجتبی راعی 
اهدای 2 سیمرغ به بازیگر نقش اول زن را 
کاری اشتباه و جهان سومی خوانده است 
و اعتراض ه��ای دیگری که همچنان ادامه 
دارد. با همه اینها و در حالی که برنامه هفت 
با رویکردی مصلحانه به بازنمایی انتقادها و 
اعتراضات سینماگران در جهت تنویر افکار 
عمومی پرداخته بود مورد غضب مسؤولان 

قرار گرفته و نقدهای حرفه ای در »هفت« از سوی 
مس��ؤولان ارش��اد به »بداخلاقی« تعبیر می شود. 
در حالی که هفت یکی از پیش��روترین برنامه های 
سینمایی تلویزیون در همه این سال هاست، به نظر 
نمی رسد مسؤولان صداوسیما، تحت تاثیر فشارها 
قرار بگیرند و راضی به تعطیل شدن این برنامه شوند. 
در این راس��تا مدیران تلویزیون و شبکه 3 با قبول 
برخی نواقص از مخالفان برنامه خواستند، ظرفیت 

خود را برای شنیدن نقدها بالا ببرند. 
هفت فشارهای زیادی تحمل کرده است ■

علی اصغر پورمحمدی درباره شایعاتی پیرامون 
تعطیلی هفت گفت: این برنامه از استقلال خوبی 
برخوردار و فش��ارهای زیادی را تحمل کرده است. 
به گزارش ایسنا، وی افزود: »نمی گویم این برنامه 
کامل است، نواقصی هم داشته اما تعطیل نخواهد 
شد. هدف از تولید و پخش برنامه »هفت« کمک 
به پیشرفت سینمای ایران و ساخت فیلم مطلوب 
بوده اس��ت، ح��ال برای رس��یدن ب��ه این هدف 
ملزوماتی لازم اس��ت که نخس��تین آن نقد است؛ 
یعنی اگر فیلم یا سینمای خوب می خواهیم باید 
نقد کنیم، چرا که نقد باعث پیش��رفت می شود.« 

معاون سابق سیمای سازمان صداوسیما 3 ویژگی 
نقد را رعایت عدالت، راستی و دلسوزی دانسته که 
باید در یک برنامه تلویزیونی لحاظ شود و در ادامه 
تاکی��د کرده:  برنامه »هفت« ت��ا زمانی که در این 
چارچوب باشد ما از آن حمایت می کنیم اما اگر در 
مسیر درستی نباشد و به بیراهه برود تذکر می گیرد 
و اگر روزی هم تولید و س��اخت این برنامه به نفع 
سینما نباشد تعطیل خواهد شد. »هفت« تاکنون 
کاس��تی ها و نواقصی داشته اس��ت اما در مجموع 
برای پیشرفت س��ینمای ایران موثر بوده است.« 
مدیر ش��بکه 3 سیما معتقد است برنامه »هفت« 
واحد س��معی و بصری و روابط عمومی س��ازمان 
سینمایی نیس��ت: »این برنامه از استقلال خوبی 
برخوردار اس��ت و تاکنون هم فشارهای زیادی را 
تحمل کرده است اما امیدواریم همچنان در مسیر 
درست، اس��توار گام بردارد.« پورمحمدی در ادامه 
درباره حاشیه های این برنامه در جشنواره فیلم فجر 
اظهار کرد: »این برنامه نواقصی داشته است. البته 
جش��نواره هم نواقص زیادی داشته است و به طور 
کلی جشنواره ها همواره با مشکلاتی مواجه هستند. 
اما نکته ای که وج��ود دارد برنامه »هفت« در این 

دوره از جش��نواره فیلم فجر از حضور و بیان همه 
نوع نظرات سینماگران استفاده کرد و بی طرف بود. 
برنامه هفت در طول جشنواره، صدای سینماگران 
بود و بسیاری از فیلمسازان و دست اندرکاران سینما 
طی تماس هایی از رویکرد برنامه »هفت« تش��کر 
کرده ان��د. این برنامه در پایان نی��ز از هیات داوران 
جشنواره برای حضور در برنامه دعوت به عمل آورد 
که آنها در برنامه حاضر نش��دند. البته آقای ایوبی، 
رئیس محترم سازمان سینمایی به برنامه تشریف 
آوردند و از عملکرد سازمان متبوع و جشنواره دفاع 

کردند«.
مدیر اجتماعی شبکه 3: به جای پاسخگویی  ■

پروپاگاندا ایجاد شد
مدیرگ��روه اجتماعی ش��بکه 3 س��یما درباره 
خبرهای��ی مبنی ب��ر تعطیلی برنامه س��ینمایی 
»هفت« ی��ا تغییر مجری آن به دلیل مطالبی که 
درباره جش��نواره فیلم فجر ارائه کرد، توضیح داد. 
به گزارش مهر، ناصر کریمان، مدیر گروه اجتماعی 
شبکه 3 سیما درباره برنامه سینمایی »هفت« که 
در زمان سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر به شکل 
ویژه برنامه روی آنت��ن رفت و انتقادهای بعضی از 

مدیران س��ازمان سینمایی و سینماگران 
 نس��بت ب��ه ای��ن برنام��ه عن��وان کرد: 
اظهار نظر کردن درباره برنامه آزاد اس��ت 
ولی این اظهارنظرهای ش��خصی در روند 
برنامه سازی ما تاثیری ایجاد نمی کند.تلاش 
می شود در روند سینمایی نقدها منصفانه 
و کارشناسی باشد و باید ظرفیت نقد هم 
در همه ما وجود داشته باشد. ممکن است 
گفته شود برنامه »هفت« ایرادهایی دارد 
ولی این برنامه تلاش می کند روندی را که 
در حوزه سینمای کشور وجود دارد مورد 
ارزیاب��ی قرار دهد و مدیران هم می توانند 
در این روند برنامه های خود را اطلاع رسانی 
کنند. مدیرگروه اجتماعی شبکه 3 سیما 
درباره اینکه ش��نیده ش��ده ممکن است 
برنام��ه »هفت« تعطیل یا دچار تغییر در 
ساختار شود، اظهار کرد: تعاملی باید بین 
دستگاه ها برقرار شود و آن ارائه اطلاعات 
صحیح و درست است. به طور مثال اگر ما بخواهیم 
برنامه ای برای نوروز داش��ته باش��یم برای آمادگی 
ذهنی مخاطب باید از اطلاعات دقیق استفاده کنیم 
اگرنه بدون تبلیغات بخش های��ی از این برنامه ها 
دیده نمی ش��ود و آن وقت نمی توان انتقاد کرد که 
چرا دیده نشده است. در مقوله سینما هم ما تلاش 
کردیم مدیران سینمایی در برنامه »هفت« حضور 
پیدا کنند و در طول جش��نواره سی وپنجم فجر از 
داوران دعوت شد تا اطلاع رسانی های لازم را داشته 
باشند اما این تعامل کمرنگ است. به هر حال آقای 
ایوبی و وزیر محترم ارشاد اظهار نظرهایی می کنند 
ولی باید دید تا چه حد کارشناس��ی اس��ت. وی با 
اشاره به رویکرد »هفت« تصریح کرد: یک سوال ما 
از مدیران درباره برنامه های بلندمدت و کوتاه مدت 
در حوزه س��ینما بوده است. این انتقاد وجود دارد 
که چرا فیلم های تلخ تولید می ش��ود و البته شاید 
دغدغه ای در پشت آن وجود دارد که ما نمی دانیم 
و می خواهیم مسؤولان از سیاست گذاری های خود 
بگویند. با این حال به جای پاسخگویی پروپاگاندایی 
ایجاد شد که بخشی از آن به ضعف های موجود در 

این حوزه مربوط است.

پاسخ مسؤولان شبکه 3 به مخالفان سیاسی یک برنامه سینمایی: »هفت« تعطیل نمی شود

ظرفیت داشته باشید
اخبار

وطن امروز  شماره 2101  چهار شنبه 27 بهمن 1395

هالی��وود ریپورتر در ش��ماره روز 
گذشته خود در مطلبی نوشت: 26 
فوریه سال 2012، اصغر فرهادی در میان افزایش 
گرایش های ضداسلام و در عین حال افزایش تنش 
میان ایران و آمریکا روی صحنه مراسم اسکار رفت 
و با دریافت جایزه بهترین فیلم غیرانگلیسی همه 
را دع��وت به صلح کرد و گفت: با افتخار این جایزه 
را به مردم س��رزمینم تقدی��م می کنم، مردمی که 
به رغم خصومت ه��ا و رنجش ها به همه فرهنگ ها 
و تمدن ها احت��رام می گذارند. صحبت های آن روز 
کارگردان فیلم »جدایی« موجب ش��د حاضران در 
سالن از جمله »استیون اسپیلبرگ« برای تشویق 
فرهادی از جا برخیزند اما مطمئنا »دونالد ترامپ« 
از آن دسته افرادی بود که تحت تاثیر این حرف ها 
قرار نگرفت. اصغر فرهادی امسال و یک بار دیگر و 
در سایه دستور دیوانه وار »دونالد ترامپ« مبنی بر 
ممانعت از ورود اتباع 7 کشور مسلمان شامل ایران، 
در کانون توجهات قرار گرفته است. وی که امسال 

ب��ا فیلم »فروش��نده« یک بار 
دیگر به جم��ع 5 نامزد نهایی 
ش��اخه بهترین فیلم خارجی 
راه یافته اس��ت، پس از اینکه 
در ابت��دا قص��د ش��رکت در 
مراسم اس��کار را داشت، اخیرا 

در بیانیه ای اعلام کرد احتمال حضورش در مراسم 
اسکار با اما و اگرهایی همراه است که برای وی قابل 
قبول نیست، حتی اگر برای سفر به آمریکا برایش 
استثنا قائل شوند، در این مراسم شرکت نمی کند. 
آکادمی اسکار نیز از موضع فرهادی حمایت کرد و 
قانون مهاجرتی ترامپ را بس��یار آزاردهنده خواند.  
هالی��وود ریپورتر در گزارش خود آورده اس��ت: در 
ح��ال حاضر فیلم »فروش��نده« فقط ی��ک نامزد 

اسکار نیس��ت، بلکه به فریاد 
همبستگی هالیوود در اعتراض 
به قانون مهاجرتی ترامپ ضد 
مسلمانان تبدیل شده و اعطای 
اسکار به این فیلم می تواند یک 
بیانیه سیاسی از سوی هالیوود 
باشد. از سوی دیگر اگر آکادمی اسکار بخواهد یک 
بیانیه صریح سیاس��ی صادر کند، می تواند از فیلم 
»مردی به نام اوُ« نماینده س��ینمای س��وئد نیز به 
عنوان یک فرصت استفاده کند، فیلمی از »هانس 
هولم« درباره مردی س��الخورده، بدخو، متعصب و 
سرسخت که زندگی اش با آمدن یک زن ایرانی در 
همسایگی اش دستخوش تغییرات زیادی می شود. 
فیلم »مردی به نام اوُ« به مجموعه ای از مسائل در 

آمریکا در زمان ترامپ می پردازد؛ بیکاری سالمندان، 
نگرانی از وضعیت معلولان، تمایلات ضد مهاجرتی و 
فساد توسعه دهندگان مسکن. مهم تر آنکه این فیلم 
نیز چون »فروشنده« تحت تأثیر قانون مهاجرتی 
»ترامپ« قرار دارد و بازیگر ایرانی- سوئدی این فیلم 
در صورت ابقای دستور مهاجرتی ترامپ نمی تواند 
در مراسم اسکار شرکت کند. فیلم »تنا« از استرالیا، 
»س��رزمین مین« از دانم��ارک و »تونی ادرمن« از 
آلمان نیز هرکدام دارای دلالت های سیاسی مرتبط 
با شرایط امروز هستند اما هیچ کدام دارای اتفاق نظر 
و شرایط خاص فیلم »فروشنده« نیستند. اعضای 
آکادمی اسکار نس��خه »اسکرینر« فیلم های نامزد 
اس��کار را در ایمیل های خ��ود دریافت کرده اند اما 
نیازی ندارند ثابت کنند پی��ش از رأی دادن همه 
آنه��ا را دیده اند، بدان معنا ک��ه این احتمال وجود 
دارد ک��ه بخش عمده ای از اعضای آکادمی تنها به 
نش��انه اعتراض به »ترامپ«، به فیلم »فروشنده« 

رأی دهند.

هالیوود ریپورتر:

اعطای اسکار به فرهادی، بیانیه سیاسی است
سینما

خب��ری  نشس��ت  نخس��تین 
صالحی امی��ری، وزی��ر فرهنگ 
و ارش��اد اسلامی برگزار ش��د. او در این نشست 
به س��والات برخی خبرنگاران حاضر پاس��خ داد. 
به گ��زارش »وطن  امروز«، نخس��تین نشس��ت 
رس��انه ای سید رضا صالحی امیری وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، سه ش��نبه 26 بهمن ماه در سالن 
شورای فرهنگ عمومی برگزار شد. صالحی امیری 
همچنین در بخش��ی از این نشست به ماجرای 
کنس��رت ها اش��اره کرد و ادامه داد: موسیقی در 
کش��ور ما دارای مرز مشخصی است. یک درصد 
موس��یقی در کشور ما اجرای کنس��رت است و 
این یک درصد نباید صدر مطالبات باشد. وی در 
پاسخ به پرسش دیگری درباره عدم ارسال آثار به 
موزه هنرهای معاصر از سوی وزارت ارشاد گفت: 
در این مورد خ��اص قرار بود یک گالری در موزه 
هنرهای معاصر برپا شود. برای برپایی این گالری 
یک ابهام حقوقی مطرح شد؛ از این منظر بعد از 
حضور بنده در وزارتخانه مکاتبه ای با دولت انجام 
شد که تقاضا کردیم این موضوع مورد بررسی قرار 
گیرد، اکنون در دستور کمیسیون فرهنگی دولت 
است اگر کمیس��یون فرهنگی تصویب کرد و به 
تصویب دولت برسد ما نسبت به ارسال آثار اقدام 

خواهیم کرد.
 بودجه تئاتر در سال آینده 2 برابر می شود ■

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ به اظهار 
نظر متناقضش درباره رقم بودجه تئاتر و اینکه رقم 
واقعی بودجه تئاتر چقدر است، گفت: تئاتر هنر 
بسیار اصیلی است که تاریخ طولانی دارد، اصحاب 
تئاتر در ایران طیف گس��ترده ای هستند و نسل 
جدید نوعی بازگش��ت ب��ه تئاتر دارد. براس��اس 
گزارش معاونت هنری، در ش��ب های گذشته هر 

ش��ب 120 تا 140 تئاتر روی صحنه رفته است 
که توجه جدی به مس��اله تئات��ر را می طلبد. در 
س��ال 91 میزان اجرای تئاتر در سالن های تهران 
متوس��ط 20 اجرا در ش��ب بود، اکنون به 90 تا 
100 اجرا نیز رس��یده اس��ت. این گرایش نسل 
جدید به تئاتر سیاس��ت تقویت ای��ن حوزه را به 
م��ا دیکته می کند؛ بنابرای��ن ما تصمیم گرفتیم 
 بودج��ه تئاتر را با اولویت اساس��ی در س��ال 96،

2 برابر کنیم.
تش�کیل کمیته ای ب�رای بررس�ی نقدها و  ■

حواشی جشنواره فیلم فجر
صالحی امی��ری در پاس��خ به س��والی مبنی 
 ب��ر اینک��ه چه زمان��ی اس��ناد و م��دارک مالی

2 دوره اخی��ر جش��نواره فیلم فج��ر در اختیار 
اف��کار عمومی قرار می گی��رد و با توجه به اینکه 
ش��رکت های خصوصی بدون برگ��زاری هر نوع 
مزایده ای به جش��نواره فیلم فجر وصل شده اند، 

گفت: من یک ابلاغیه به سازمان سینمایی داده ام 
تا درب��اره همه اقدامات مال��ی و حتی غیرمالی 
جش��نواره فیلم فج��ر، شفاف س��ازی کنند. وی 
تأکید کرد: از نظر من شفافیت امور یک ضرورت 
است و این ابلاغ را در همین راستا به آنها داده ام. 
مردم محرم ترین افراد هستند و باید اطلاع رسانی 
شفافی برای آنها انجام گیرد و هیچگونه ابهامی 
در این زمینه برای من قابل پذیرش نیست. وزیر 
ارشاد در بخش دیگری از صحبت های خود بیان 
کرد: اگر چه امسال جشنواره خوبی برگزار کردیم 
ولی لازم اس��ت در س��ال های آتی در ساختار و 
شکل برگزاری جشنواره فیلم فجر تغییراتی ایجاد 
کنیم تا هر چه بیش��تر با تحولات سینما همراه 
شویم. صالحی امیری با اشاره به برخی نقدهایی 
که به جشنواره فیلم فجر امسال شده بود، گفت: 
برخی افراد با طرح مسائل فرعی کام مردم را تلخ 
کردند ولی ما همچنان تأکید داریم همه امور باید 

به س��مت حرفه ای ش��دن برود. ما در این راستا 
نقش خانه سینما را در جشنواره فیلم فجر تقویت 
می کنیم و همچنین با ایجاد سازمان نظام هنری، 
امور را به صنوف می سپاریم. وی با تأکید بر اینکه 
هیچ کس در نظ��ر و عملکرد هی��أت انتخاب و 
داوری سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر دخالت 
نداشته است، عنوان کرد: هیأت داوران و انتخاب 
جشنواره از چهره های فرهیخته ای بودند که در 
مجموع از بین 175 فیلم بلند، 33 فیلم به بخش 
مسابقه و 11 فیلم به بخش خارج از مسابقه راه 
یافت. در چنین رقابتی طبیعی است که عده ای 
برنده نش��وند و نباید خیلی نسبت به انتخاب ها 
حساس��یت به خرج داد. وزیر فرهنگ و ارش��اد 
اسلامی با بیان اینکه عدالت در داوری جشنواره 
فیلم فجر یک اصل بود، افزود: من به عنوان وزیر 
ارش��اد هیچ نوع مداخله ای در کار هیأت انتخاب 
و داوری نداش��تم و حت��ی تا الان با آنها صحبت 
هم نکرده ام ولی از آنها دعوت کرده ام هفته آینده 
هیأت های داوری و انتخاب، برگزیدگان و عوامل 
اجرایی جشنواره فیلم فجر دور هم جمع شوند تا 
از آنها تجلیل به عمل آوریم. باز هم تأکید می کنم 
من هم تا شب اختتامیه مطلع نبودم چه کسانی 
برنده سیمرغ هستند. صالحی امیری تصریح کرد: 
ما کمیته ای تعیین کرده ایم که امروز با منتقدان 
جشنواره فیلم فجر جلس��ه می گذارد تا مسائل 
مش��خص ش��ود. البته ما مرز بین نقد و تخریب 
را جدا کرده ای��م.  البته باید بگویم برخی نقدها 
غیراخلاقی بود و عده ای تلاش کردند تا تشویش 
ایجاد کنند. وی درباره تعیین سخنگو نیز گفت: 
همه معاونان ما س��خنگوی خود هستند و باید 
سخنگو باشند. وزارت ارشاد با 22 حوزه تخصصی 

نمی تواند یک سخنگو داشته باشد.

وزیر ارشاد در نخستین نشست خبری:

 امسال جشنواره خوبی داشتیم!
نشست


